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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tisztában van Miniszterelnök úr a hiteltörlesztési 
moratórium gyakorlatban történő érvényesülésének tényleges körülményeiről?" 

Tisztelt Miniszterelnök úr!

Kérem, engedje meg, hogy mindenekelőtt felidézzem az Ön által 2020.09.21-én, parlamenti 
felszólalásában elhangzott kijelentést, amely egészen pontosan így szól:

„A törlesztési moratórium hosszabbítása automatikus, azaz akik már eddig is részt vettek benne, 
azoknak nincs további teendőjük. A moratórium segítségével 1 millió 600 ezer ember otthonát 
tudhatjuk biztonságban, nem mellékesen pedig 2000 milliárd forint többletforrást hagytunk a 
családoknál és a vállalkozásoknál.”

Ezt megelőzőleg, 2020.03.23.-án, Ön akciótervet hirdetett, melynek során az alábbiakra is kitért.

„Az akcióterv első lépése az év végéig tartó fizetési moratórium. Ez a döntésünk mintegy 3000 
milliárd forintot hagy a magyar családoknál és a magyar vállalkozásoknál. Ennyi pénzt fizettek 
volna még év végéig a bankoknak.”

Tisztelt Miniszterelnök úr! Tájékoztatom Önt arról, hogy hetente több tucat megkeresés érkezik 
hozzám – és egészen biztos vagyok abban, hogy Önhöz is – melyek keretében nehéz helyzetű 
emberek adnak számot arról, hogy moratórium ide-, vagy oda a pénzintézetek kamatot számolnak 
fel erre az időszakra is. Ennél is nyomasztóbb, hogy a hozzám fordulók elmondásai szerint a 
végrehajtásokkal megbízott gazdálkodó szervezetek által már megindított eljárások, kiváltképp a 
munkabérből történő letiltások egyáltalán nem szünetelnek, azok jelenleg is történnek.

Azt gondolom Tisztelt Miniszterelnök úr, ha Ön komolyan gondolja a bajba jutott honfitársaink 
megsegítését, ezen kérdések mellett nem mehet el szótlanul.



Kérdezem Tehát Tisztelt Miniszterelnök urat, miképpen ellenőrzik a pénzintézetek jogkövető 
magatartását a hitelmoratórium tiszteletben tartása kapcsán? Milyen gyakorlati intézkedések 
biztosítják, hogy a hitelnyújtó a moratórium időszaka alatt, illetve annak leteltét követően se 
alkalmazzon semmilyen, az ügyfélre anyagilag hátrányos intézkedést?

Van-e, és amennyiben van, úgy miért nem eredményes egy olyan jellegű kormányzati szándék-, 
vagy eljárás, amely biztosítaná, hogy a már végrehajtással érintett adósokkal kapcsolatos eljárások 
is szüneteljenek a moratórium időszaka alatt?

Megtisztelő válaszát előre is köszönöm:

Jakab Péter
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